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§ 41 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2022-04-19 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll från NSAB styrelsemöte 2,  
2022 22-03-22 

 

 
- - - - - 
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§ 42 KFKS 2022/327 

Månadsbokslut mars 2022 för Nacka kommun  
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Jörn Karlsson, ekonomi- och finansdirektör, håller en muntlig presentation gällande 
månadsbokslutet mars 2022 för Nacka kommun, och redogör i korthet för följande: 
 
Periodens utfall för kommunen som helhet är +103,2 miljoner kronor vilket är -32,4 
miljoner kronor sämre än budget. Periodens avvikelse beror främst på att förskjutning av 
markförsäljning. Det balanseras delvis av ökade skatteintäkter och att nämnderna 
sammantaget går bättre än budget. Resultatet exkl jämförelsestörande poster är +87,7 
miljoner kronor.  
 
Helårsprognosen är +430,7 miljoner kronor vilket är -129,3 miljoner kronor sämre än 
budget. Det är framför allt övergripande verksamhet som tyngs av covidbonus samt att 
markförsäljningsintäkter delvis skjuts till 2023. Skatteintäkterna ökar på grund av fler folk 
är i arbete och fler invånare. Nämnderna visar ett överskott förutom Välfärd 
samhällsservice som visar ett mindre underskott. Generella bidrag lyfts av regleringsbidrag 
och skolmiljarden som faller ut något högre.  
Prognosresultatet exkl jämförelsestörande poster är +221,0 miljoner kronor, vilket är 3,5% 
av skatteintäkter och statsbidrag. 
 
Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott på +23,9 miljoner kronor för 
helåret. Större positiva avvikelser är arbets- och företagsnämnden som visar på ett 
överskott på 14,0 miljoner kronor, natur- och trafiknämnden ett överskott på 10 miljoner 
kronor samt utbildningsnämnden på 5 miljoner kronor i överskott. Välfärd samhällsservice, 
inom kommunstyrelsen, har en negativ budgetavvikelse på 5,0 miljoner kronor. Övriga 
nämnder redovisar ett mindre överskott eller ett nollresultat. 
 
Nettoinvesteringar för perioden är 163,3 miljoner kronor, vilket är en något högre 
investeringstakt än 2021 men lägre än det budgeterade. En prognos för investeringarna 
2022 kommer i samband med tertialuppföljningen.  
 
Låneskulden per sista mars är oförändrad (1 350,0 mnkr) och kommunen har placeringar 
per sista mars på 75 mnkr. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Månadsbokslutet har i nuläget enbart presenterat muntligt, varför vissa detaljer saknas i 
detta läge. Vi väntar till dess att den skriftliga rapporten kommer, men kan redan nu lyfta 
fram några punkter som sticker ut. Generellt sett är kommunens ekonomi fortsatt stark 
och uppvisar starka siffror. Såväl i nämnderna som skatteprognoser och övergripande 
verksamhet. Några orosmoln finns dock som behöver hanteras. Det kanske allra tydligaste 
är välfärd samhällsservice, som fortsatt har svårt att nå det överskottsmål som 
alliansmajoriteten beslutat om. Det ackumulerade underskottet är nu mindre än 
överskottsmålet, och detta bör rimligtvis kunna betalas tillbaka på flera år. Detta borde 
sänkas så att mer resurser kan gå till att förbättra verksamheterna och komma våra invånare 
till del. En annan risk är det stora beroende vårt resultat har kopplat till 
markförsäljningsintäkter. Vi anser att kommunen bör äga mark där det finns strategiskt 
intresse, just för att behålla rådigheten kring den framtida utvecklingen av vår kommun. Att 
dessa intäkter nu prognostiseras skjutas på framtiden får stor påverkan på det ekonomiska 
utfallet. Om vi istället äger marken kan den arrenderas ut till en kontinuerlig intäkt över tid. 
Slutligen noterar vi att covidbonusen bidrar negativt till resultatet. Vi ansåg att kommunen 
enbart borde ha gett denna bonus till våra egna medarbetare, och inte till anställda hos 
privata företag. Vårt förslag hade inneburit en lägre kostnad för kommunen, och därmed 
bättre ekonomiska möjligheter att utveckla våra välfärdsverksamheter framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 43 KFKS 2022/327 

Månadsbokslut mars 2022 för kommunstyrelsen  
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Jörn Karlsson, ekonomi- och finansdirektör, håller en muntlig presentation gällande 
månadsbokslutet mars 2022 för kommunstyrelsen, och redogör i korthet för följande: 
 
Periodens utfall för kommunstyrelsen +14,7 miljoner kronor vilket är 14,7 miljoner kronor 
bättre än budget. Periodens avvikelse beror främst på att Välfärd skola har ett överskott för 
perioden på 13 ,0 miljoner kronor. Övriga enheter följer budget. 
Helårsprognosen för kommunstyrelsen är -5,7 miljoner kronor. Det är framför allt Välfärd 
samhällsservice som prognostiserar en negativ avvikelse på 5,0 miljoner kronor. Övriga 
enheter inom kommunstyrelsen prognosticerar ett noll resultat eller nära noll. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 44 KFKS 2015/304-224 

Tilläggsavtal till Principöverenskommelse med Region 
Stockholm om Mötesplats Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Ärende 
Den 6 februari 2017 § 23 ingick kommunfullmäktige principöverenskommelse avseende 
Nacka centrums bytespunkt samt resultat av genomförd åtgärdsvalsstudie för samordnad 
trafikplanering centrala Nacka med Trafikverket och Stockholm läns landsting, idag Region 
Stockholm, (vidare benämnd Regionen), avseende planering och finansiering av åtgärderna 
Överdäckning, Bussterminal, Flytt av väg 222 samt Trafikplatser inom projektet Mötesplats 
Nacka med överdäckning och bussterminal.  
 
Principöverenskommelsen tecknades i ett tidigt skede i projektet med många osäkra 
förutsättningar. I det fortsatta arbetet i enlighet med principöverenskommelsen och inför 
kommande beslut och avtal i projektet har kommunen och Regionen funnit behov av att 
närmare precisera de gemensamma åtaganden som framgår av principöverenskommelsen. 
Det sker genom föreslaget tilläggsavtal i vilket parterna har förtydligat och enats om 
åtgärdernas innehåll, omfattning och kostnadsfördelning samt hanterat ett riskpåslag och 
eventuella fördyringar.   
 
Projektets totala kostnad bedömdes enligt tidiga kalkyler 2016 uppgå till 2–2,3 miljarder 
kronor. I samband med detta tilläggsavtal bedöms projektets totala kostnad uppgå till 3,5 
miljarder kronor, i 2018 års penningvärde, inklusive ett riskpåslag om 30 procent. 
Kommunens andel av projektets totala kostnad, givet föreslagna fördelningsnycklar samt 
baserat på uppskattade kostnader enligt tidig kalkyl, motsvarar cirka 83 procent, det vill 
säga 2,9 miljarder kronor. Kommunens intäkter bedöms uppgå till cirka 0,9–1,2 miljarder 
kronor. Detta ger ett negativt investeringsnetto för kommunen om cirka 1,7–2 miljarder 
kronor. Merparten projektet skall vara färdigställt i takt med att tunnelbanan tas i drift 
2030. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och exploateringsenheten, daterad den 7 april 
2022 
Bilaga 1 Förslag till Tilläggsavtal till Principöverenskommelse avseende Nacka 
centrums bytespunkt samt genomför åtgärdsvalsstudie för trafikplanering centrala Nacka, 
inklusive bilagor. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle överlämna ärendet till kommunstyrelsen  
utan eget ställningstagande. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget om att  
överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande – och fann att  
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 45 KFKS 2016/23-251 

Avsiktsförklaring med Region Stockholm om 
Saltsjöbanan 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Ärende 
Nacka kommun och dåvarande Stockholms läns landsting ingick 2017 en avsiktsförklaring 
gällande att bygga en upphöjning av Saltsjöbanan mellan Nacka och Sickla station. 
Avsiktsförklaringen var villkorad av att genomförandeavtal skulle tecknas inom två år. Så 
skedde inte och avsiktsförklaringen löpte därmed ut per automatik. Kommunen och 
Regionen återupptog under slutet av 2020 diskussionerna om att komma vidare både kring 
Mötesplats Nacka och Saltsjöbanan. Det har resulterat i att det nu föreligger ett nytt förslag 
till avsiktsförklaring om Saltsjöbanan som också har ett bredare anslag. Den omfattar flera 
åtgärder där regionen och kommunen är överens att få till en modern och kapacitetsstark 
Saltsjöbana. Några av insatserna är fler mötesspår, att upphöjningen byggs samt att 
regionen köper in nya vagnar. Avsiktsförklaringen infattar att kommunen kan lägga del av 
Värmdövägen på banvallen under en del av utbyggnaden av Värmdövägen. Även denna 
avsiktsförklaring är villkorad av att ett finansierings- och genomförandeavtal ska tecknas 
senast 31 juli 2023. 
 
Eftersom flertalet åtgärderna kopplade till Saltsjöbanan behöver vara klara när banan börjar 
gå till Slussen i slutet av 2026 har kommunen och regionen inlett samverkan på flera nivåer 
redan. Kostnaderna för att bygga upphöjningen kommer att tas fram i det finansierings- 
och genomförandeavtal som ska tecknas. En kostnadsberäkning i 2018 års penningvärde 
indikerar en kostnad på drygt 700 mkr, där kommunen kommer att få ta merparten av 
kostnaderna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt enheten för bygg och anläggning, daterad 
den 7 april 2022 
Bilaga 1 Förslag till avsiktsförklaring 
Bilaga 2 Bilaga X kommunens markbehov 
Bilaga 3 Bilaga Y regionens markbehov 
Bilaga 4 Kommunens markbehov områdeskartor 
Bilaga 5 Regionens markbehov områdeskartor 
Bilaga 6 Kommunens markbehov kring Värmdövögen 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle överlämna ärendet till kommunstyrelsen  
utan eget ställningstagande. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget om att 
överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 46 KFKS 2022/294 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige reviderar kommunfullmäktiges 
arbetsordning genom att lägga till en ny § 33 i arbetsordningen enligt följande.  
 
§ 33 Medborgarförslag  
 
Kommunstyrelsen bemyndigas att anta bestämmelser för hantering av medborgarförslag. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges arbetsordning innehåller bestämmelser om kommunfullmäktiges 
arbetsformer. Arbetsordningen kompletterar bestämmelserna i kommunallagen. Det har 
identifierats ett behov av att revidera arbetsordningen genom ett tillägg som anger att 
kommunstyrelsen bemyndigas att anta bestämmelser för hantering av medborgarförslag. 
Kommunstyrelsen kan då anta kriterier och ramar för medborgarförslag för att underlätta 
den fortsatta hanteringen av medborgarförslag framöver. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 28 
mars 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 47 KFKS 2022/218 

Revidering av kommunstyrelsens reglemente samt 
upphävande av kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts arbetsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige revidera kommunstyrelsens 
reglemente i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 mars 2022.  
 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med punkten 1 ovan, att upphäva kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts arbetsordning. 

Ärende 
Arbetsordningen för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslås upphävas 
eftersom det bedöms vara enklare och tydligare att samla arbetsformer och 
ansvarsområden för samtliga utskott i kommunstyrelsens reglemente. Kommunstyrelsens 
reglemente föreslås bland annat förtydligas avseende kommunstyrelsens ansvar för 
kommunens mark- och fastighetsförvaltning samt inom stadsbyggnadsområdet. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås även ansvara för en sammanhållande beredning 
av externa remisser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 28 
mars 2022 
Bilaga 1. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskotts arbetsordning  
Bilaga 2. Kommunstyrelsens reglemente (med förslag på ändringar) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Namnet ’Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott’ för automatiskt tankarna till att detta 
utskott enbart arbetar med frågor gällande Nacka stad och utvecklingen som sker på 
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centrala Nacka. Det vore bra om man inför nästa mandatperiod kunde hitta ett mer 
lämpligt namn för vad detta utskott arbetar med så att det blir tydligt för 
kommuninnevånarna.” 
 
- - - - -  
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§ 48 KFKS 2022/27 

Program klimatanpassning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar program för klimatanpassning i 
Nacka kommun enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 7 april 2022. 

Ärende 
Program för klimatanpassning är det första i sitt slag för Nacka kommun. Syftet med 
programmet är att bidra till att minska konsekvenserna av ett förändrat klimat i Nacka, 
samt utveckla Nacka kommuns proaktiva och systematiska klimatanpassningsarbete.    
Programmet ger en översiktlig bild av riskerna kopplat till ett förändrat klimat i Nacka 
kommun. Programmet innehåller även prioriterade övergripande åtgärder kopplat till de 
största klimatrelaterade riskerna för Nacka. Programmet ska följas upp årligen med start 
2023. Program för klimatanpassning ska uppdateras vid behov, vartefter föreslagna 
åtgärder genomförs eller ny information, ny kunskap eller riskbedömningar leder till nya 
prioriteringar.  
 
Kommunstyrelsen, genom dess arbetsutskott, beslutade att remittera ärendet om program 
för klimatanpassning Nacka kommun för yttrande till de nämnder eller utskott som har ett 
ansvar för genomförande; miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden, 
kommunstyrelsens miljöutskott, kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, samt till Nacka 
Energi AB och Nacka vatten och avfall AB. Remissinstanserna ställer sig positiva till att 
program för klimatanpassning tagits fram för Nacka kommun. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 7 april 2022 
Bilaga 1 Program klimatanpassning  
Bilaga 2. Yttrande från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
Bilaga 3 Yttrande från kommunstyrelsens miljöutskott 
Bilaga 4 Yttrande från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 5 Yttrande från natur- och trafiknämnden 
Bilaga 6 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB 
Bilaga 7 Yttrande från Nacka energi AB 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till det utsända förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det är bra att kommunen har inlett arbetet med att se över konsekvenserna från det 
ändrade klimatet. I klimatkrisens Nacka och globalt finns en rad nya hot mot vår hälsa och 
säkerhet. Idag talar vi om vinterregn, bruna sjöar, återkommande 100 års regn med 
översvämningar, högre vattentemperaturer med farlig bakterietillväxt, ny fauna, nya 
djurarter, nya sjukdomar, havsnivåhöjningar för att nämna några klimateffekter. För varje 
år som går blir rapporterna alltmer alarmerande om avsmältningen av Arktis och Antarktis, 
från glaciärer samt av inlandsisen på Grönland.  
Det kommer behövas en ny inriktning för att klimatanpassa kommunen. Samverka är 
nyckeln till framgång, framförallt i detta sammanhang där vi med Nackas medborgare bästa 
för ögonen måste kraftsamla och samverka i och utanför den kommunala organisationen. 
Många av de problem som måste förebyggas omspänner flera nämnder, kommunala bolag 
och andra intressenter. Övergripande mål och planer kommer att behöva ändras och 
revideras för att hantera de nya utmaningarna som vi står inför. Hur ska vi säkerställa el-
försörjningen och dricksvattenförsörjningen för kommunens invånare? Hur ser vi till att 
bebyggelse och mark är säkra att vara på utan risk för skred, ras eller annat som ett 
förändrat klimat kan orsaka? Förändringar behöver göras för t.ex. utformning av 
bebyggelse, gröna tak eller idrottsytor för att hantera nederbörd och gaturum med utrymme 
för träd för att minska värmeböljor.   
Enligt vår uppfattning måste kommunen ha en försiktighetsstrategi som utgår från en 
betydligt större nivåhöjning hos Östersjön. Redan nu finns det skäl att planeringen ska ha 
större säkerhetsmarginaler på grund av stigande havsnivåer. Det som byggs förväntas 
finnas kvar långt efter nästa sekelskifte.   
Utformning både av det offentliga rummet och grönområden som kommunen ansvarar för 
men också krav på att privata fastighetsägare måste anpassa nya byggnader, befintlig 
bebyggelse och mark för att kunna hantera förändringarna. Kommunens policy för mark 
och fastigheter måste ändras och ses över utifrån detta. Kommunen kommer att behöva se 
över vilka åtgärder som krävs för att genomföra anpassningar. Därför måste försäljning av 
kommunal mark och fastigheter bli restriktiv. Detta för att ha möjlighet att genomföra 
åtgärder som är på mark som kan behövas för anpassningar.  
Det är viktigt att arbetet tar med synpunkter brett, både från förtroendevalda, 
kommuninvånare och andra intressenter som finns i kommunen. På ett sådant sätt kan 
man få med alla olika vinklar och perspektiv. Det räcker inte med att starta uppföljningen 
2023. Det måste ske redan under 2022 med information och uppföljning av hur arbetet 
fortskrider.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är positivt med ett program för klimatanpassning och viktigt att kommunen arbetar 
långsiktigt och förebyggande med dessa frågor. En fråga som borde få mer utrymme i 
denna klimatanpassningsplan är framtidasnöfall. Det finns i olika scenarion risker för 
kraftigare och oftare återkommande snöoväder och det är viktigt att nödvändig 
infrastruktur och kommunen kärnuppgifter kan utföras även under de dagar som vi får 
väldigt kraftiga snöfall. Det är också viktigt att kommunen hittar lämpliga upplagsplatser 
för snö, det pågående stadsbyggandet kommer att göra det än mer viktigare att forsla bort 
snön från områden istället för som idag bara ploga den åt sidan.” 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2022/331 

Försäljning av konstverket Väntans Fönster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att teckna överlåtelseavtal avseende försäljning av 
konstverket Väntans Fönster med PEFAB, Peter Eriksson Fastighets AB, i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 5 april 2022. 
 
Stadsutvecklingsdirektören bemyndigas att underteckna nödvändiga handlingar med 
anledning av överlåtelsen. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 1.2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Ärende 
Konstverket Väntans Fönster av NOTE Designstudio uppfördes 2018 och ägs av 
kommunen. Uppförandet initierades som en tillfällig installation som en del i att berätta om 
Nackas stadsutveckling och för att visualisera var den kommande tunnelbanans entré skulle 
placeras. Med anledning av förberedelser inför utbyggnaden av tunnelbanan behöver verket 
tas bort från sin nuvarande plats. 
 
Nacka kommun medverkar i konstfestivalen Wallstreet Stockholm som ska genomföras i 
juni 2022 där både kommunen och privata fastighetsägare satsar medel på konst på eller vid 
egna fastigheter och därmed tillsammans gör en större kraftsamling för attraktiva 
livsmiljöer i Stockholmsregionen.  
 
Möjlighet ges nu att sälja konstverket Väntans Fönster till Peter Eriksson Fastighets AB 
(PEFAB) som satsar på ett skulpturstråk i Nacka strand som en del av festivalen.  
Försäljningssumma är 750 000 kronor exkl moms och kommer gå tillbaka till Nackas 
engagemang och aktiviteter inom ramen för Wallstreet Stockholm. 
Köpeavtalet reglerar bland annat att PEFAB ansvarar för att flytta verket på egen 
bekostnad och att det inte får säljas eller flyttas utanför Nacka utan kommunens 
godkännande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 5 april 2022 
Bilaga 1 Avtal om köp av verket Väntans fönster 
Bilaga 2 Fotografier på ”Väntans Fönster” av NOTE Designstudio enligt ursprunglig 

placering och gestaltning 
Bilaga 3 Skisser av ”Windows on Water” (ny titel) som visar ny placering och 

kompletterande gestaltning 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 50 KFKS 2022/286 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
personalförmån förmånsprodukter 

Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott beslutar att inleda upphandling av en leverantör för 
förmånsprodukter i enlighet med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 31 
mars 2022.   
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 3.4  
i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Ärende 
Nacka kommun är i behov av ett nytt avtal med en leverantör som kan erbjuda 
kommunens och Nacka Energi AB:s anställda möjligheten att hyra förmånscyklar, 
förmånsdatorer och förmånsprodukter som främjar en hälsosam livsstil samt 
förmånsprodukter för ergonomiskt utformad hemarbetsplats. Upphandlingen genomförs 
som en tjänstekoncession för en avtalsperiod om sex år med det sammanlagda värdet om 
cirka 20 miljoner kronor. Leverantören ska erbjuda tillsvidareanställda nyttjanderätt till 
attraktiva förmånsprodukter med tillbehör genom hyresavtal om trettiosex (36) månader. 
 
Upphandlingen är ett led i att vara en attraktiv arbetsgivare i framkant med attraktiva och 
konkurrens¬kraftiga personal¬förmåner. Avtal tecknas med en leverantör som 
tillhandahåller kostnadsfri webbportal med en bredd av attraktiva förmånsprodukter. 
Leverantören ska erbjuda en helhetslösning där Nacka kommun inte ska ha några andra 
kostnader än mindre administrativa kostnader. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 31 mars 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att kommunens personal får god tillgång till relevanta och prisvärda 
förmånsprodukter. Vi socialdemokrater anser att det är bra att vi upphandlar en sådan här 
lösning för att tillförsäkra detta för ett brett utbud av produkter. Samtidigt är vi en stor 
organisation som borde kunna se till att en del av dessa förmåner finns i egen regi, 
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sannolikt till lägre kostnad än den upphandlade eftersom kommunen inte behöver någon 
vinstmarginal på dessa. Vi vill titta närmare på detta i framtiden, så vår personal inte 
behöver betala onödigt mycket för förmånerna. Här och nu är dock den föreslagna 
lösningen fullgod.” 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2022/53 

Rätt mottagare – Granskning och integritet (SOU 
2021:99) 
Yttrande över remiss från kulturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande över remissen, SOU 2021:99, i enlighet med 
bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 29 mars 2022. 

Ärende 
Av utredningens förslag framgår att det bör inrättas en central stödfunktion inom 
Brottsförebyggande rådet (Brå) som ska bistå beslutsorgan med fördjupade granskningar i 
de ärenden där ett beslutsorgan funnit anledning att anta att en verksamhet som ansöker 
om eller tar del av offentliga medel förhåller sig till våldsbejakande extremism eller andra 
antidemokratiska miljöer på ett sätt som ger myndigheten eller beslutsorganet skäl att vidta 
särskilda åtgärder. Efter en avslutad fördjupad granskning ska stödfunktionen lämna ett 
yttrande till beslutsorganet. Stödfunktionen ska dock inte i något avseende vara delaktig i 
själva beslutsfattandet utan detta ska fortfarande ske vid respektive beslutsorgan. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 29 
mars 2022 
Bilaga 1. Utdrag ur SOU 2021:99 – Sammanfattning och författningsförslag  
Bilaga 2. Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2022/225 

Remiss – Program för räddningstjänst och sanering vid 
utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk 
anläggning 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 28 mars 2022. 

Ärende 
Länsstyrelsens program för räddningstjänst och sanering vid utsläpp av radioaktiva ämnen 
från en kärnteknisk anläggning är ute på remiss. Programmet gäller vid olyckor på en 
kärnteknisk anläggning i Sverige eller i ett annat land. Nacka kommun ingår inte i de 
redovisade beredskaps- och planeringszonerna i programmet men kan påverkas av 
programmet i händelse av utsläpp av radioaktiva ämnen från en kärnteknisk anläggning. 
 
Förslagen i remissen utreds av miljöenheten. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden kommer 
att bereda remissen den 20 april 2022 och därefter kommer juridik- och kanslistaben 
samordna ett förslag på yttrande över remissen. Juridik- och kanslistaben kommer även 
inhämta synpunkter från stadsledningsstaben (säkerhetsfunktionen). Förslaget på yttrande 
kommer behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 2 maj 2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 28 mars 2022 
Bilaga 1 Remiss - Program för räddningstjänst och sanering vid utsläpp av radioaktiva 

ämnen från en kärnteknisk anläggning, Stockholms län 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2022/114 

Politikerinitiativ – Covidbonus 
Politikerinitiativ den 7 februari 2022 från Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att kommunfullmäktige den 21 mars 2022 har beslutat att utge 
belöningscheckar till anordnare av såväl fristående som kommunala anordnare av skola, 
förskola, äldreomsorg och annan omsorg med upp till 10 000 kronor till personal inom 
dessa områden och att intentionen bakom förslaget i politikerinitiativet om covidbonus 
bedöms därmed vara uppfylld.  
 
Kommunstyrelsen noterar i övrigt stadsledningskontorets beredning avseende extra lediga 
dagar. Politikerinitiativet föranleder inga ytterligare åtgärder och är med dessa noteringar 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Nackalistan har inkommit med politikerinitiativ om att tacka anställda i kommunen som 
arbetat inom vård, skola, förskola och omsorg med en” Covid-bonus”. Nackalistan har 
även föreslagit att kommunen ser över möjligheterna att ge anställda som arbetat inom 
vård, skola, förskola och omsorg extra lediga dagar för återhämtning. Nackalistan vill se att 
en del av 2021 års överskott går till de medarbetare i kommunen som genom sitt arbete 
gjort detta resultat möjligt.  
 
Kommunfullmäktige har den 21 mars 2022 beslutat om en engångsbelöning (covidbonus) 
till anställda hos såväl fristående som kommunala anordnare av skola, förskola, 
äldreomsorg och annan omsorg i enlighet med de ramar och förutsättningar som anges i 
tjänsteskrivelsen daterad den 21 februari 2022.  
 
Ett beslut om att ge kommunens anställda inom skola och förskola och omsorg extra lediga 
dagar för återhämtning skulle innebära problem med personalbemanningen inom dessa 
områden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 24 mars 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativ från Mikael Carlsson (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 21 mars 2021 § 125 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse ”Covid bonus” som tack för extraordinära insatser för 

Nackaborna under pandemin, KSKF 2022/127. 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Vi vill bara påminna om att vi, när ärendet tidigare avgjordes i KF, valde att inte delta i 
beslutet. Vi anser att det handlar om mycket pengar, 72 mkr, som skulle ha kunnat 
användas till andra viktiga saker i kommunen. Dels tycker vi att det är betydligt bättre att 
göra långsiktiga satsningar på personalens arbetssituation och arbetsmiljö. Pandemin har 
visat att en hel del behöver göras och då måste fokus ligga på saker som faktiskt stärker 
situationen framöver. Erfarenheterna från Region Stockholms motsvarighet visar också att 
denna typ av belöning tyvärr inte är särskilt uppskattad. Vi tror därför att bonusen var rätt 
väg att gå. Det finns många andra sätt att visa uppskattning på, som dessutom kan göras 
för hela personalstyrkan. Att bara ge vissa anställda bonus skapar gränsdragningsproblem 
och risken är att det blir osämja mellan olika personalgrupper.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är nöjda med svaret på vårt politikerinitiativ och glada för att kommunen i 
samband med inlämnandet började en egen utredning kring frågorna och kom till samma 
slutsats som vi gällande bonusen. Det är positivt att vi kan träffa bra överenskommelser 
över blockgränserna och att en majoritet av den styrande alliansen precis som vi ansåg att 
covidbonus var ett bra beslut. Detta beslut hade aldrig fattats om vi inte lämnat in detta 
politikerinitiativ eftersom det då inte varit klart att det fanns en majoritet för det i nämnder 
och kommunfullmäktige. Jag tycker att det är tråkigt att Centern och Socialdemokraterna 
inte valt att stödja oss i denna fråga som jag vet är väldigt uppskattad och viktig ute i 
verksamheterna och hos den personal som arbetat hårt under pandemin.” 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2020/945 

Motion – Utveckla strategin för ett drogfritt Nacka för 
unga 
Motion den 12 oktober 2020 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det, genom befintliga insatser och projektet ”Tillsammans 
för ett drogfritt Nacka för unga”, redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunens samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och 
föräldrar (SSPF) utökas till att även inkludera föreningslivet samt att kommunens 
uppsökande arbete stärks för att kunna stödja föräldrar i arbetet för ett drogfritt Nacka för 
unga.  
Motionen har av beretts av fritidsnämnden, utbildningsnämnden, arbets- och 
företagsnämnden samt socialnämnden. 
Utifrån utredningen av motionens förslag konstateras att det, genom befintliga insatser och 
projektet ”Tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga”, redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Projektet ”Tillsammans för ett 
drogfritt Nacka för unga” har tilldelats medel ur kommunens trygghetsfond, vilket syftar till 
att engagera föreningar och civilsamhället mer i arbetet kring stärkande skyddsfaktorer. 
Skolorna arbetar förebyggande och samarbetar med externa aktörer. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 23 mars 2022 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 22 februari 2022 § 8 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 24 februari 2022 § 8 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 februari 2022 § 9 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 mars 2022 § 15 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till motionens 
förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag – det utsända förslaget från juridik- och 
kanslistaben samt förslaget från Johanna Kvist.  
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben.  
 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
"Nackalistan stödjer motionen och tycker att det är viktigt att alla goda krafter kring barn 
och unga som riskerar att hamna i ett missbruk samverkar på ett bra sätt. Förlagen i 
motionen skulle enligt vår bedömning förbättra det arbete som redan idag görs. 
Nackalistan skulle också gärna vilja se en förstärkning av SPFF, en verksamhet som 
fungerar väldigt bra men som har ett stort tryck. Det vore olyckligt om de var tvungna att 
tacka nej till ungdomar." 
 
- - - - - 
  



 
29 (31) 

 19 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 55 KFKS 2021/1053 

Motion – Inrätta medborgarkontor i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Erik Svanfeldt m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då kommunens breda 
utbud av digital samhällsinformation på kommunens hemsida tillsammans med 
kommunens skyldighet att redan idag bistå med service, tillgänglighet och samverkan 
utifrån lagkrav medför att det inte finns ett behov av medborgarkontor utifrån förslaget i 
motionen. Motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad.   

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun inrättar medborgarkontor på några olika platser i 
Nacka utifrån en analys av var kontoren bedöms göra störst nytta och kan nås av många 
invånare.  
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns olika sätt att erbjuda samhällsvägledning 
och information om kommunens verksamheter. Kommunen har utifrån kraven i 
förvaltningslagen skyldigheter att tillhandahålla service, samverkan och tillgänglighet utifrån 
kommunens ansvarsområden. Hur denna samhällsservice ska tillhandahållas beror till stor 
del på vilka behov den enskilde har. Utifrån att just variationen av behov skiljer sig åt 
mellan olika individer måste kommunen ha flera verktyg för att kunna erbjuda stöd till 
kunder. Kommunens breda utbud av digital samhällsinformation på kommunens hemsida 
tillsammans med kommunens skyldighet att redan idag bistå med service, tillgänglighet och 
samverkan utifrån lagkrav medför att motionen föreslås avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 22 mars 2022 
Bilaga 1. Motionen  
Bilaga 2. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från val- och demokratinämnden 

den 7 mars 2022. 
Bilaga 3. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från arbets- och 

företagsnämnden den 23 mars 2022. 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
motionens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag – det utsända förslaget från juridik- och 
kanslistaben samt förslaget från Gunnel Nyman Gräff.  
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben.  
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan stödjer motionen men tycker att det är viktigt att det genomförs en noggrann 
analys innan införandet. Kommunen får ofta låga betyg från medborgarna kring hur lätt det 
är att få information och komma i kontakt med kommunen, vi tror att medborgarkontor 
skulle kunna förbättra detta. Vi skulle gärna se att detta genomfördes i samarbete med 
statliga myndigheter som t.ex. försäkringskassan. Nackalistan skulle också vilja att 
medborgarkontoren fick ett särskilt uppdrag att underlätta och samarbeta med det lokala 
näringslivet. Att det etableras, utvecklas och underlättas för lokala entreprenörer och 
företaag i alla kommundelar skulle leda till många fördelar för hela kommunen.” 
 
- - - - - 
  



 
31 (31) 

 19 april 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 56 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet.  
 
 
- - - - - 
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